
EOB-medewerkers dienen verzoekschrift in bij Raad 
van Bestuur om HR en octrooikwaliteit te verbeteren
Al wekenlang roepen sommige medewerkers van het Europees Octrooibureau het management 
op om de werkdruk te verlagen en de kwaliteit van de octrooiverlening te verbeteren. Nu lijkt het 
erop dat het geschil escaleert: via een open brief heeft het Centraal Personeelscomité de Raad 
van Bestuur gevraagd om in te grijpen.

28 februari 2024 door Mathieu Klos.

Het Centraal Personeelscomité van het EOB heeft een open brief gestuurd naar de Raad van 
Bestuur, waarin nog meer bezorgdheid wordt geuit over de kwaliteit van octrooien.

Het verminderen van productietaken en werkdruk en het verbeteren van het personeelsbeheer 
zijn de belangrijkste eisen van het Central Staff Committee (CSC) aan het management van het 
EOB. Het CSC schaart zich ook steeds meer achter het initiatief van de industrie Intellectual 
Property Quality Charter (IPQC), dat het EOB oproept de kwaliteit van Europese 
octrooiverleningen te verbeteren.

Vier oproepen tot actie

Vorige week stuurde de CSC een open brief - zoals gezien door de redactie van JUVE Patent - 
naar de Raad van Bestuur, waarin de directie van het EOB wordt opgeroepen om in actie te 
komen. Het vraagt het toezichthoudend orgaan, waarin de lidstaten van het EOB verenigd zijn, 
om de leiding van het EOB op te dragen een dialoog aan te gaan met het personeel en te zorgen 
voor de uitvoering van maatregelen die enkele weken geleden door een deel van het personeel in 
een resolutie zijn aangenomen.

Verder roepen de medewerkers op tot vier maatregelen: meer werving, "het opnieuw invoeren 
van een robuust en echt kwaliteitsmanagementsysteem", en het heroriënteren van de prioriteiten 
van het bureau op het "toekennen van juridisch deugdelijke octrooien die voldoen aan de eisen 
van de Europese Octrooiconventie". Het personeel pleit ook voor een herziening van het 
carrière- en prestatiesysteem van het EOB om het toekennen van octrooien van hoge kwaliteit 
aan te moedigen.

Zoals een medewerker aan JUVE Patent uitlegt: "Het loopbaansysteem is de doorslaggevende 
factor voor meer kwaliteit. Door de toenemende druk en de steeds hogere eisen is de kwaliteit 
van het werk van de medewerkers van het EOB gedaald. Met name de examinatoren hebben 
alleen nog maar aandacht voor het afronden van aanvragen en kunnen niet meer de tijd nemen 
om de nieuwheid van de uitvindingen te controleren."

Gebroken dialoog

In de open brief aan de Raad van Bestuur beschuldigt de CSC de leiding van het EOB ervan het 
carrière- en prestatiesysteem te misbruiken om druk uit te oefenen op EOB-medewerkers en zich 
te richten op kwantiteit in plaats van kwaliteit als het gaat om toegekende octrooien.

Bovendien beweren de werknemers dat het management van het EOB de deur heeft 
dichtgeslagen voor een dialoog en ontkent dat er kwaliteitsproblemen zijn zonder dat dit 
gerechtvaardigd is.



Ongeveer 1.500 EOB-medewerkers van alle locaties bespraken de resolutie tijdens drie 
bijeenkomsten op afstand eind januari en begin februari. Ongeveer 1.100 leden stemden voor de 
resolutie, met 31 stemmen tegen en 66 onthoudingen. Meer dan 300 van de aanwezigen hebben 
niet gestemd.

Volgens het EOB heeft het 6.300 werknemers verspreid over de vier locaties in München, Den 
Haag, Berlijn en Wenen.

EPO-management reageert

Toen JUVE Patent contact met hem opnam, heeft de voorzitter van de Raad van Bestuur, Josef 
Kratochvíl, nog geen commentaar gegeven op de open brief en resolutie van de CSC.

Bovendien kreeg JUVE Patent een nogal algemene reactie van het management van het EOB 
toen er naar de aantijgingen werd gevraagd. Een woordvoerder zegt: "Het EOB geeft niet 
publiekelijk commentaar op interne documenten. Er wordt regelmatig van gedachten gewisseld 
met het personeelscomité en met de leden van de raad van bestuur over prioritaire onderwerpen 
zoals kwaliteit."

Het valt nog te bezien of de open brief succesvol zal zijn. In het verleden waren de meeste van de 
39 lidstaten loyaal aan de administratie. Kritiek kwam vooral uit grote landen zoals Zwitserland, 
Duitsland en enkele Scandinavische landen, die octrooibureaus hebben die onafhankelijk van het 
EOB octrooiaanvragen onderzoeken.

Kritiek blijft

Met haar resolutie en open brief betuigt de CSC openlijk haar solidariteit met de IPQC van 
Siemens en andere industriële bedrijven.

Sinds 2022 heeft het IPQC herhaaldelijk zijn bezorgdheid over de afnemende kwaliteit van 
toegekende octrooien geuit aan het management van het EOB. Het industrie-initiatief bestaat uit 
24 bedrijven, waaronder Deutsche Telekom, Bayer, Ericsson, MTU, Nokia, Qualcomm en 
Procter & Gamble. In het voorjaar en de zomer van 2023 waren IPQC-leden en het management 
van het EOB met elkaar in gesprek.

Verschillende insiders melden echter dat het management rond president António Campinos de 
gesprekken heeft afgebroken. Veel Europese octrooigemachtigden hebben ook hun zorgen 
gedeeld over de afnemende kwaliteit van octrooien, zowel in gesprekken met JUVE Patent als op 
conferenties. Deelnemers aan de recente Pharma & Biotech Patent Litigation Summit in 
Amsterdam hebben het probleem bijvoorbeeld aangekaart.

Open voor discussie?

Het EOB heeft de bezorgdheid van het IPQC in het verleden niet gedeeld en heeft herhaaldelijk 
verwezen naar zijn eigen studies die een goede kwaliteit aantonen. Het EPO Patent Quality 
Charter trad in oktober 2022 in werking en verving het vorige kwaliteitsbeleid dat het EOB in 
2013 publiceerde.

Het is een belangrijk onderdeel van het Strategisch Plan 2023, dat het EOB in 2018 lanceerde om 
zijn doelstellingen voor het einde van de periode van vijf jaar te bereiken.
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Toen PUVE Patent contact opnam, liet het EOB echter in het midden of het nu van plan is de 
dialoog voort te zetten. Ondertussen heeft het IPQC aangekondigd dat het verder naar buiten zal 
treden. In juni houdt het industrie-initiatief zijn eigen conferentie in München.


